

## **Regional**

CIDA agreed to replenish the Agricultural Development Fund of the Caribbean Development Bank with \$6.1 million, of which \$2.2 million was paid in during the year reviewed. The fund was initiated by Canada in 1970 with a \$5 million allocation in support of programs aimed at increasing agricultural productivity and efficiency in Commonwealth Caribbean countries.

Half of the original allocation was administered by the Caribbean Development Bank while CIDA was administering the other half for use in bilateral projects. The \$6.1 million replenishment would be administered entirely by the bank.

For the first time the CDB was empowered to use the fund for direct loans to agricultural cooperative societies.

## **University of the West Indies**

Construction of residences for the Marine Biology Laboratory at Discovery Bay, Jamaica (\$320,000) and of a University Centre in Belize (\$110,000) was started.

During the year 158 students were being taught under CIDA's aegis in the UWI's three campuses and various extension centres in the Caribbean.

In 1974-1975, Canada pursued a policy of cooperation, as it has since the beginning of its development program in the Commonwealth Caribbean which was officially set down only in 1975 in the Strategy document, and which authorities have really insisted upon for only the past two or three years. Who does not proclaim his readiness to make this possible in the developing countries? For the many islands of the Commonwealth Caribbean, apart from some possessing natural resources of great value, to practice this self-reliance is not easy. In 1974-1975 Canada continued its efforts to help make this possible, notably by setting up indispensable infrastructures in the sectors of industry, air and road transport, as well as education and personnel training. In 1974-1975, it could be noted, the efforts of previous years were successful enough that diverse new forms of development (lumbering, for example, in Guyana) could henceforth be envisaged. Above all, even in islands where it was necessary to solve water-supply problems, it was becoming possible to envisage assistance towards basic kind of self-reliance: a significant degree of self-sufficiency in food. This allows, among other things, the redressing of numerous deficits in the balance of payments. For CIDA it was a cause for satisfaction, at the end of 1974-1975, to see this possibility emerging in this region.

## **La Trinité-et-Tobago**

En 1974-1975, la signature d'un accord de prêt de \$10 millions a constitué le fait marquant du programme d'aide à la Trinité. Ce montant sera consacré à l'agrandissement des installations de l'aéroport international de Piarco pour répondre au trafic prévu jusqu'en 1990.

Quant aux projets déjà en marche, l'ACDI a financé, dans le cadre d'un programme d'électrification rurale de \$2,3 millions, l'achat au Canada de matériel électrique d'un montant de \$116 000. Elle a également financé l'achat d'équipement évalué à \$40 000, pour la buanderie de l'hôpital de Port-of-Spain. On a terminé l'installation d'une buanderie semblable à Tobago.

On a commencé à fournir de l'assistance technique à la Commission nationale de formation en y envoyant un homologue canadien du directeur exécutif. L'École hôtelière bénéficie toujours des services de quatre conseillers canadiens. La dernière phase d'une étude de \$171 000 sur la route qui traversera l'île d'est en ouest a été achevée.

Dix-neuf Trinidadians ont reçu une formation au Canada dans diverses disciplines, dont la comptabilité, l'administration hôtelière, la radiothérapie et la mécanique.

## **Programme régional**

L'ACDI a accepté de reconstituer les ressources du Fonds de développement agricole de la Banque de développement des Caraïbes en lui fournissant \$6,1 millions dont \$2,2 millions ont été versés en 1974-1975. Le Canada avait lancé ce fonds en 1970, par une souscription de \$5 millions, pour aider les programmes destinés à accroître l'efficacité et la production agricoles dans les îles du Commonwealth.

La Banque de développement des Caraïbes a administré la moitié de la contribution initiale, tandis que l'ACDI gérait le reste de la somme dans

le cadre de projets bilatéraux. Les \$6,1 millions accordés pour la reconstitution des fonds seront entièrement administrés par la Banque.

Pour la première fois, la Banque de développement des Caraïbes a été autorisée à consentir des prêts prélevés directement sur ce fonds à des coopératives agricoles.